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PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 
RADY NAUKOWEJ DYSCYPLINY NAUKI SOCJOLOGICZNE 

w dniu 19 listopada 2021 roku 
 

Posiedzenie zostało przeprowadzone w formie zdalnej (procedura pełna 
z telekonferencją i głosowaniem zdalnym podczas posiedzenia) w oparciu o zasady 
zawarte w Zarządzeniu nr 94 Rektora Uniwersytetu Warszawskiego z dnia 12 maja 
2020 r. w sprawie zasad prowadzenia posiedzeń organów i podmiotów kolegialnych 
Uniwersytetu Warszawskiego oraz innych gremiów z wykorzystaniem narzędzi 
komunikacji elektronicznej. Za zgodą członkiń i członków Rady przebieg posiedzenia 
został nagrany na potrzeby sporządzenia protokołu.  
 

Przewodnicząca prof. dr hab. Anna Giza-Poleszczuk otworzyła zdalne 
posiedzenie Rady Naukowej Dyscypliny Nauki Socjologiczne (dalej RND NS) w formie 
wideokonferencji, a następnie przeszła do sprawdzenia listy obecności. W posiedzeniu 
uczestniczyło 31 członkiń i członków Rady, w tym 23 pracowniczki i pracowników 
samodzielnych. Osiągnięto kworum wymagane do podejmowania uchwał (RND NS 
liczy 37 członkiń i członków, w tym 29 pracowników samodzielnych). 
 

Przewodnicząca powitała również obecnych na posiedzeniu gości 
zaproszonych w związku z omawianiem spraw dotyczących m.in. nadania stopnia 
doktora: dr hab. prof. ISP PAN Martę Danecką, dr. hab. prof. ucz. Krzysztofa Koseła, 
prof. dr. hab. Jacka Kurczewskiego. 
 

Za obsługę techniczną narzędzi Google Meet i Ankieter oraz sporządzenie 
protokołu z posiedzenia odpowiadała pracowniczka Biura Rad Naukowych 
mgr Magdalena Stelmach.  
  
1. Przyjęcie porządku obrad 
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Przyjęcie porządku obrad; 
2. Przyjęcie protokołu posiedzenia RND Nauki Socjologiczne w dniu 15 października 

2021 r.; 
3. Informacje Przewodniczącej RND Nauki Socjologiczne; 
4. Nadanie mgr Kamili Zacharuk stopnia doktora w dziedzinie nauk społecznych 

w dyscyplinie nauki socjologiczne (referuje prof. Joanna Konieczna-Sałamatin);  
5. Zmiana promotora i promotora pomocniczego w przewodzie doktorskim mgr Agaty 

Skalec-Ruczyńskiej. Rezygnacja prof. dr. hab. Kazimierza Frieske z funkcji 
promotora i dr. Pawła Poławskiego, prof. ucz. z funkcji promotora pomocniczego 
i powołanie dr hab. Marty Daneckiej, prof. ISP PAN na promotorkę i dr Józefy 
Matejek na promotorkę pomocniczą (referuje prof. Marta Danecka);  
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6. Zmiana promotora rozprawy doktorskiej mgr Joanny Wojcieszek. Rezygnacja 
dr. hab. Wojciecha Pawlika, prof. ucz. z funkcji promotora i powołanie dr hab. Anety 
Gawkowskiej na promotorkę (referuje prof. Jolanta Arcimowicz); 

7. Wyznaczenie promotora i promotorki pomocniczej w postępowaniu w sprawie 
nadania mgr Kseniyi Homel stopnia doktora w dziedzinie nauk społecznych 
w dyscyplinie nauki socjologiczne (referuje prof. Jolanta Arcimowicz);  

8. Wyznaczenie promotora w postępowaniu w sprawie nadania mgr Tetyanie 
Ouerghi stopnia doktora w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki 
socjologiczne (referuje prof. Jolanta Arcimowicz);  

9. Wyznaczenie dr. hab. Sławomira Łodzińskiego, prof. ucz. na przedstawiciela RND 
NS do składu Komisji ds. zatrudnienia dr hab. Jadwigi Królikowskiej w trybie 
ponownego zawarcia umowy o pracę na stanowisku adiunkta na czas nieokreślony 
oraz przeniesienia do grupy badawczo-dydaktycznej WSNSiR; 

10. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z obecnych członków Rady zgłasza uwagi 
do proponowanego porządku obrad. Nikt nie zgłosił żadnej uwagi. Przewodnicząca 
zapytała czy ktoś jest przeciw przyjęciu porządku obrad a wobec braku zgłoszeń 
zapytała czy ktoś chce wstrzymać się od głosu. Nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez RND NS. 
 
2. Przyjęcie protokołu posiedzenia RND Nauki Socjologiczne w dniu 

15 października 2021 r. 
 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chciałby zgłosić uwagi do przedstawionego 
projektu protokołu. Żadne uwagi nie zostały zgłoszone, również wcześniej drogą 
e-mailową. 
 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem protokołu. Zapytała czy 
ktoś jest przeciw przyjęciu protokołu, a wobec braku zgłoszeń zapytała czy ktoś 
wstrzymuje się od głosu. Nikt nie wstrzymał się od głosu. Protokół został przyjęty 
jednogłośnie przez RND NS. 
 
3. Informacje Przewodniczącej RND Nauki Socjologiczne. 
 

Przewodnicząca poprosiła Przewodniczącego Komisji ds. ewaluacji 
dr. hab. Dominika Batorskiego o przedstawienie członkom Rady, na jakim etapie jest 
przeprowadzana ewaluacja, jej pierwsze wyniki, co jeszcze może niepokoić i do czego 
należy się jeszcze zmobilizować. 

Dr hab. Dominik Batorski za pomocą prezentacji przedstawił informacje na 
temat ewaluacji 2017-2021, kryteriów związanych z publikacjami. Następnie 
dr hab. Bartłomiej Walczak przedstawił informacje związane ze zgłaszaniem 
projektów.  
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Przewodnicząca poinformowała, że cały czas trwają prace Zespołu 
Rektorskiego i prawników nad przygotowaniem nowej wersji Uchwały nr 481 Senatu 
UW. Projekt nie został jeszcze zatwierdzony. Jak nowa uchwała zostanie przyjęta, 
na posiedzeniu RND NS, mgr Magdalena Stelmach przygotuje prezentację na ten 
temat i przedstawi jakie zmiany zostały wprowadzone do Uchwały w procedurze 
przeprowadzania postępowań w sprawie nadania stopnia doktora i doktora 
habilitowanego, jak również w przypadku trybu odbywania głosowań na posiedzeniach 
Rady. 
 
4. Nadanie mgr Kamili Zacharuk stopnia doktora w dziedzinie nauk społecznych 

w dyscyplinie nauki socjologiczne.  
 

Przewodnicząca poprosiła Przewodniczącą Komisji Doktorskiej prof. Joannę 
Konieczną-Sałamatin o zreferowanie sprawy. 
  

Prof. Joanna Konieczna-Sałamatin poinformowała, że obrona rozprawy 
doktorskiej odbyła się stacjonarnie w dniu 26 października 2021 r. Tytuł rozprawy 
brzmi: „My w gości tu nie przyszliśmy. My u siebie”. Polacy z prawo- i lewobrzeżnej 
Ukrainy.” Obrona była ciekawa i satysfakcjonująca, odbyło się głosowanie, podczas 
którego Komisja Doktorska zagłosowała jednogłośnie za wystąpieniem do RND NS  
z wnioskiem rekomendującym nadanie stopnia doktora mgr Kamili Zacharuk. 

 
Prof. Krzysztof Koseła, Promotor, stwierdził, że Doktorantka, badając 

społeczności Polaków mieszkających obecnie na Ukrainie, asystowała wszystkim 
wielkim wydarzeniom, które tamto społeczeństwo doświadczyło. W tej pracy jest 
świadectwo tego, co się działo oczami ukraińskich Polaków. Udział w badaniach był 
bardzo obciążający emocjonalnie, ponieważ Polacy na Ukrainie są biedną 
społecznością, która próbuje się organizować, policzyć. Prawie nie ma w tych 
społecznościach ludzi, którzy urodziliby się w miejscach, w których teraz mieszkają, 
dobrze, że zostali opisani na tym etapie rozwoju historycznego.  

 
Przewodnicząca zauważyła, że w obu recenzjach były podnoszone kwestie 

metodologiczne m.in. podawania niewystarczająco ścisłych danych, źródeł itd. 
Poddała pod rozwagę sprawę wyznaczenia przez RND NS kryteriów, po to, aby dbać 
o zachowanie najlepszych standardów. 

 
Prof. Krzysztof Koseła, Promotor, dodał, że trudne było dla Doktorantki podanie 

w rozprawie jawnych danych czy źródeł, ponieważ jej informatorzy mówili o rzeczach 
trudnych, bez trudu można by było ich zidentyfikować. Należało chronić anonimowość 
rozmówców, którzy żalili się na urzędników ministerialnych, na swoich konkurentów z 
innych organizacji. Dodał, że Doktorantka pracowała na bardzo niewygodnym terenie, 
było to badanie interdyscyplinarne, użyła rozmaitych ciekawych technik m.in. techniki 
projekcyjne. Recenzentami jej pracy byli historycy, którzy mają szczególny sposób 
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oceniania rozpraw i ocenili ją w tej części, która dla socjologa nie jest najciekawszą 
z części, wskazując na wydarzenia historyczne. Wyraził zdanie, że dobrze jak prace 
są interdyscyplinarne, ponieważ podnoszą poprzeczkę trudności. 
 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca zarządziła tajne 
głosowanie zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników 
naukowych RND NS. Przypomniała, że prawo głosu w tej sprawie mają również 
promotor i recenzenci. Promotorowi prof. Krzysztofowi Koseła został wysłany token 
do głosowania w systemie Ankieter. 
 

W głosowaniu za nadaniem mgr Kamili Justynie Zacharuk stopnia doktora 
w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

32 23 21 0 2 

 
Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów. RND NS nadała stopień 

doktora mgr Kamili Justynie Zacharuk w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie 
nauki socjologiczne. 

 
Prof. Krzysztof Koseła podziękował za udział w posiedzeniu. Przewodnicząca 

również podziękowała Profesorowi za obecność.  
 

5. Zmiana promotora i promotora pomocniczego w przewodzie doktorskim mgr 
Agaty Skalec-Ruczyńskiej. Rezygnacja prof. dr. hab. Kazimierza Frieske z 
funkcji promotora i dr. Pawła Poławskiego, prof. ucz. z funkcji promotora 
pomocniczego i powołanie dr hab. Marty Daneckiej, prof. ISP PAN 
na promotorkę i dr Józefy Matejek na promotorkę pomocniczą. 

 
Przewodnicząca poprosiła prof. Martę Danecką o zreferowanie sprawy. 
  

Prof. Marta Danecka poinformowała, że około miesiąca temu dostała zapytanie 
od Doktorantki, czy zgodzi się na podjęcie promotorstwa. Wyraziła wówczas zgodę ze 
względu na paroletnią znajomość z Doktorantką, która pisała artykuł do jej publikacji 
oraz ze względu na zainteresowanie tymi samymi tematami. Prof. Kazimierz Frieske, 
Promotor, jak również Promotor Pomocniczy wyrazili zgodę na tę zmianę, jest to więc 
sytuacja jasna i nie ma żadnych przeciwwskazań. Zaproponowała na promotorkę 
pomocniczą dr Józefę Matejek z Uniwersytetu Pedagogicznego w Krakowie, której 
dorobek świadczy o kompetencji w tym obszarze. 

Przewodnicząca dodała, że prof. Kazimierz Frieske i dr Paweł Poławski złożyli 
rezygnacje, prof. Kazimierz Frieske jest na emeryturze więc prawdopodobnie stara się 
pozamykać sprawy, które jeszcze go obciążają. 
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Przewodnicząca podziękowała prof. Marcie Daneckiej i zaproponowała 

dyskusję w sprawie.  
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca zarządziła tajne 

głosowanie zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników 
naukowych RND NS.  
 

W głosowaniu w sprawie odwołania prof. dr. hab. Kazimierza Frieske z funkcji 
promotora w przewodzie doktorskim mgr Agaty Skalec-Ruczyńskiej uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 23 23 0 0 

 
W głosowaniu w sprawie odwołania dr. Pawła Poławskiego, prof. ucz. z funkcji 

promotora pomocniczego w przewodzie doktorskim mgr Agaty Skalec-Ruczyńskiej 
uzyskano następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 23 23 0 0 

 
W głosowaniu w sprawie powołania dr hab. Marty Daneckiej, prof. ISP PAN na 

promotorkę w przewodzie doktorskim mgr Agaty Skalec-Ruczyńskiej uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 23 23 0 0 

 
W głosowaniu w sprawie powołania dr Józefy Matejek na promotorkę 

pomocniczą w przewodzie doktorskim mgr Agaty Skalec-Ruczyńskiej uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 23 22 0 1 

 
Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów.  
 
Prof. Marta Danecka podziękowała za udział w posiedzeniu. Przewodnicząca 

również podziękowała Pani Profesor za obecność.  
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6. Zmiana promotora rozprawy doktorskiej mgr Joanny Wojcieszek. Rezygnacja 
dr. hab. Wojciecha Pawlika, prof. ucz. z funkcji promotora i powołanie dr hab. 
Anety Gawkowskiej na promotorkę.  
 

Przewodnicząca poprosiła prof. Jolantę Arcimowicz o zreferowanie sprawy. 
 

Prof. Jolanta Arcimowicz poinformowała, że z powodu przejścia na emeryturę, 
prof. Wojciech Pawlik zdecydował się zrezygnować z prowadzenia tej pracy 
doktorskiej. Z prośbą o powołanie nowej promotorki dr hab. Anety Gawkowskiej 
zwróciła się do Rady mgr Joanna Wojcieszek, doktorantka ISNS. Pisze ona swoją 
pracę na temat wstrzemięźliwości alkoholowej młodych dorosłych jako drogi rozwoju. 
Jest to studium socjologiczne etosu i stylu życia, prawie już ukończone, obrona  
odbędzie się w 2022 r. Załączone zostały zgody zarówno prof. Wojciecha Pawlika jak i 
dr hab. Anety Gawkowskiej na dokonanie tej zmiany. Poprosiła o pozytywne 
głosowanie i przychylenie się do prośby Doktorantki.  
 

Przewodnicząca podziękowała prof. Jolancie Arcimowicz i zaproponowała 
dyskusję w sprawie. 
 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca zarządziła tajne 
głosowanie zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników 
naukowych RND NS.  
 

W głosowaniu w sprawie odwołania dr. hab. Wojciecha Pawlika, prof. ucz. 
z funkcji promotora w przewodzie doktorskim mgr Joanny Wojcieszek uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 20 20 0 0 

 
W głosowaniu w sprawie powołania dr hab. Anety Gawkowskiej na promotorkę 

w przewodzie doktorskim mgr Joanny Wojcieszek uzyskano następujący wynik:  
Uprawnieni do 

głosowania 
Oddane głosy Za Przeciw 

Wstrzymujące 
się 

29 20 19 0 1 

 
Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów.  

 
7. Wyznaczenie promotora i promotorki pomocniczej w postępowaniu 

w sprawie nadania mgr Kseniyi Homel stopnia doktora w dziedzinie nauk 
społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne. 
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Przewodnicząca poprosiła prof. Jolantę Arcimowicz o zreferowanie sprawy. 
Prof. Jolanta Arcimowicz poinformowała, że wniosek Doktorantki dotyczy 

wyznaczenia promotora i promotora pomocniczego. Mgr Kseniya Homel jest 
doktorantką na WSNSiR. W swoim wniosku mgr Kseniya Homel wskazała jako 
promotora prof. Mikołaja Pawlaka a jako promotorkę pomocniczą dr Martę Kindler. 
Tytuł rozprawy doktorskiej brzmi: „Między inicjatywą społeczną a przedsiębiorczością: 
Samoorganizacja rosyjskojęzycznych migrantek w Polsce.” Praca dotyczy młodych 
Białorusinek i Ukrainek, które angażują się w Polsce w tworzenie i działalność różnych 
organizacji społecznych i gospodarczych. Doktorantka dołączyła do wniosku wszystkie 
dokumenty niezbędne do wszczęcia procedury, konspekt pracy, zgody promotora i 
promotorki pomocniczej. Doktorantka ma już skończone badania, praca jest bardzo 
zaawansowana. 

 
Prof. Mikołaj Pawlak potwierdził, że praca mgr Kseniyi Homel jest bardzo 

zaawansowana, Doktorantka ma publikacje w wiodącym polskim czasopiśmie 
migracyjnym „Studia Migracyjne – Przegląd Polonijny”. Zdobywa finansowanie dla 
swoich badań, które dotyczą nie tylko ważnego i rozwijającego się zjawiska 
samoorganizacji społeczności migranckiej w Polsce ale właśnie na poziomie 
zaangażowania w życie publiczne a także w przedsiębiorczość. Praca ma bardzo 
ciekawy walor teoretyczny, pokazuje związki relacji sieciowych z pojęciem 
sprawczości. Prof. Mikołaj Pawlak poprosił o wyrażenie zgody na prośbę Doktorantki. 

 
Przewodnicząca potwierdziła, że konspekt Doktorantki jest bardzo ciekawy 

i widać, że ma ona wszystko znakomicie przemyślane. 
 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie.  
Wobec braku głosów w sprawie, Przewodnicząca zarządziła tajne głosowanie 

zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników naukowych RND 
NS.   
 

W głosowaniu w sprawie wyznaczenia dr. hab. Mikołaja Pawlaka, prof. ucz. na 
promotora w postępowaniu w sprawie nadania mgr Kseniyi Homel stopnia doktora 
w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 20 19 0 1 

 
W głosowaniu w sprawie wyznaczenia dr Marty Kindler na promotorkę 

pomocniczą w postępowaniu w sprawie nadania mgr Kseniyi Homel stopnia doktora w 
dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne uzyskano następujący 
wynik:  
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Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

29 20 20 0 0 

Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów. RND NS wyznaczyła 
promotora i promotorkę pomocniczą w postępowaniu w sprawie nadania mgr Kseniyi 
Homel stopnia doktora w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki 
socjologiczne. 
 
8. Wyznaczenie promotora w postępowaniu w sprawie nadania mgr Tetyanie 

Ouerghi stopnia doktora w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki 
socjologiczne.  
 

Przewodnicząca poprosiła proponowanego Promotora, prof. Jacka 
Kurczewskiego, o zreferowanie sprawy. 
 

Prof. Jacek Kurczewski poinformował, że praca Doktorantki dotyczy tematu 
rosnącej udziałowo, coraz ważniejszej części naszego społeczeństwa - Ukraińców 
w Polsce, o którym to temacie cały czas mało wiemy. Przeprowadzenie badań w tym 
środowisku, które z oczywistych powodów jest drażliwe, przez osobę, która sama jest 
Ukrainką, wydaje się być bardzo korzystne. Promotor stwierdził, że wiele nadziei 
pokłada w wynikach tych badań. Doktorantka przeprowadziła już kilkanaście 
wywiadów pilotażowych, chce położyć nacisk na porównanie pokoleniowe wewnątrz 
rodzin. Trudnym zadaniem jest zrobienie dwupokoleniowych badań nad rodzinami 
ukraińskimi żyjącymi w Polsce, badania te Doktorantka dopiero rozpoczęła. 
 

Prof. Jolanta Arcimowicz przeczytała planowany tytuł pracy: „Indywidualne 
strategie tożsamości narodowej Ukraińców w Polsce współczesnej”. Zaznaczyła, że 
konspekt jest bardzo obszerny, liczy ponad 50 stron, zawiera szczegółowe omówienie 
badań. Do wniosku zostały załączone wszystkie wymagane dokumenty. Prof. Jolanta 
Arcimowicz poprosiła o pozytywne głosowanie nad wnioskiem Doktorantki. 
 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie.  
 

Wobec braku głosów w sprawie, Przewodnicząca zarządziła tajne głosowanie 
zdalne za pomocą systemu Ankieter dla samodzielnych pracowników naukowych RND 
NS.   
 

W głosowaniu w sprawie wyznaczenia prof. dr. hab. Jacka Kurczewskiego na 
promotora w postępowaniu w sprawie nadania mgr Tetyanie Ouerghi stopnia doktora 
w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne uzyskano 
następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 
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29 18 16 1 1 

Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów. RND NS wyznaczyła 
promotora w postępowaniu w sprawie nadania mgr Tetyanie Ouerghi stopnia doktora 
w dziedzinie nauk społecznych w dyscyplinie nauki socjologiczne. 
 

Przewodnicząca podziękowała prof. Jackowi Kurczewskiemu za obecność. 
Prof. Jacek Kurczewski podziękował za udział w posiedzeniu. 
 
9. Wyznaczenie dr. hab. Sławomira Łodzińskiego, prof. ucz. na przedstawiciela 

RND NS do składu Komisji ds. zatrudnienia dr hab. Jadwigi Królikowskiej w 
trybie ponownego zawarcia umowy o pracę na stanowisku adiunkta na czas 
nieokreślony oraz przeniesienia do grupy badawczo-dydaktycznej WSNSiR. 

 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję w sprawie. 

 
Wobec braku głosów w sprawie, Przewodnicząca zarządziła tajne głosowanie 

zdalne za pomocą systemu Ankieter oraz poinformowała, że w głosowaniu będą brali 
udział wszyscy członkowie Rady. 

 
W głosowaniu w sprawie wyznaczenia dr. hab. Sławomira Łodzińskiego, prof. 

ucz. na przedstawiciela Rady do składu Komisji ds. zatrudnienia dr hab. Jadwigi 
Królikowskiej w trybie ponownego zawarcia umowy o pracę na stanowisku adiunkta 
na czas nieokreślony oraz przeniesienia do grupy pracowników badawczo-
dydaktycznych na Wydziale Stosowanych Nauk Społecznych i Resocjalizacji 
uzyskano następujący wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

37 29 29 0 0 

 
Uchwałę przyjęto bezwzględną większością głosów. 

 
10. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka poinformowała o decyzji Szkoły 

Doktorskiej Nauk Społecznych dotyczącej konsultowania programu kształcenia. 
Członkowie Rady mogą zwracać się na razie w trzech kwestiach w celu odbywania 
tych konsultacji etapami. Trzy kwestie poddawane pod rozwagę dotyczą: proporcji 
pomiędzy ogólnymi przedmiotami oferowanymi przez Szkołę a przedmiotami 
z dyscypliny. Mile widziane są opinie, czy należałoby je w jakichś sposób zmienić. 
Kolejną kwestią są seminaria doktoranta i dyscypliny, czy one są we właściwych 
proporcjach lub ilości. Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka poinformowała, że są 
już sygnały od Doktorantów, że przedmiotów z dyscypliny jest za mało w stosunku do 
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ogólnoszkolnych oraz ogólnie jest za dużo przedmiotów, wiele godzin przewyższa 
konieczne minimum. Trzecią kwestią jest ocena czy słuszne jest zaliczenie w ramach 
przedmiotu 15 godzin na podstawie udziału w interdyscyplinarnej konferencji, 
czy należałoby z tego jednak zrezygnować. Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka 
poprosiła o przesyłanie opinii na jej adres e-mailowy do dnia 7 grudnia, kiedy odbędzie 
się posiedzenie Rady Szkoły poświęcone tym kwestiom, odbędzie się dyskusja oraz 
zostanie powołana komisja w ramach Rady, która będzie zajmowała się tych sprawami 
szczegółowo. Po tym posiedzeniu Rada Szkoły będzie mogła wystąpić z dalszymi 
pytaniami do Wydziałów. Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka stwierdziła, że im 
więcej otrzyma różnych uwag i opinii, tym więcej będzie mogła zaprezentować w 
kierunku stanowiska RND NS. 
 

Prof. Mikołaj Pawlak poinformował, że WSNSiR poparł stanowisko Wydziału 
Socjologii dotyczące kryzysu na granicy. Stwierdził, że teraz już nie chodzi o to, żeby 
jedynie wypowiadać się w przestrzeni publicznej, tylko zacząć działać, zbudować 
koalicję poprzez przedstawicielstwo w Senacie czy zaangażować różne ciała, wydziały 
w sprawę. Należy zaopiekować się osobami ewakuowanymi z Kabulu, z których wielu 
kwalifikuje się do tego, aby zostać studentami, część z nich kwalifikuje się zapewne 
do podjęcia pracy na uczelniach. Warto, aby Uniwersytet Warszawski włączył się do 
inicjatywy wspomagania osób w sytuacji uchodźczej, szczególnie tych z Afganistanu, 
aby osoby te mogły uzyskać w naszym kraju wykształcenie. Prof. Mikołaj Pawlak 
przekazał głos dr Marcie Kindler, która brała udział w spotkaniu dotyczącym 
inicjowania działalności mającej na celu rozwiązanie tego problemu. 
 

Dr Marta Kindler potwierdziła, że odbyło się spotkanie zorganizowane przez 
Biuro Poselskie Janiny Ochojskiej, na którym byli obecni m.in. przedstawiciele Urzędu 
do Spraw Cudzoziemców, przedstawiciele Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej, 
prof. Jerzy Lis z KRASP, który poinformował, że jest w kontakcie z Rektorami różnych 
uczelni, a niektórzy już zadeklarowali chęć współpracy. Pan Michał Wanke z 
Uniwersytetu Opolskiego opowiadał jak oni już w tym momencie przyjmują uchodźców, 
mają studentów i studentki, mają już wypracowany model. Prof. Jerzy Lis z KRASP 
mówił o tym, że będzie zbierał listę deklaracji od uczelni. Dr Marta Kindler stwierdziła, 
że byłoby dobrze gdyby Uniwersytet Warszawski wziął udział w tym przedsięwzięciu, 
a więc ważny byłby głos poparcia wyrażony przez RND NS  i poszczególne Wydziały.  
 

Przewodnicząca wyraziła zdanie, że inicjatywa w tym temacie jest absolutnie 
konieczna. Zaproponowała, aby RND NS zwróciła się na piśmie do Rektora UW, 
deklarując gotowość przyjęcia i otoczenia opieką uchodźców. Dr Marta Kindler 
zadeklarowała, że napisze propozycję listu do Rektora w tej sprawie. Przewodnicząca 
zaproponowała uruchomienie zdalnego głosowania w trybie obiegowym za 
zatwierdzeniem treści tego pisma. Po pozytywnie zakończonym głosowaniu, list 
zostanie wysłany do Rektora jako stanowisko RND NS. Przewodnicząca dodała, że 
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ważne jest, aby Rektor czuł, że ma za sobą swoją społeczność i tym samym 
zadeklarował udział w tym przedsięwzięciu.  

Za pomocą czatu podziękowali za tę inicjatywę: prof. Joanna Wawrzyniak, prof. 
Julia Kubisa, dr hab. Anna Sosnowska-Jordanovska, dr Aleksandra Winiarska, prof. 
Aleksandra Grzymała-Kazłowska.  

Dr Marta Kindler na czacie zamieściła informację dotyczącą modelu 
wypracowanego na Uniwersytecie Opolskim: „wsparcie, które oferuje uniwersytet 
uchodźcom to: „mentoring”; mieszkanie (akademik, plus piętro dla rodzin); studia 
(czesne, stypendium socjalne); pomoc w realizacji opieki medycznej (zamawianie 
wizyt, chodzenie na wizyty - wolontariusze studenci); kursy językowej (angielski, 
większość z tych, którzy są u nich na uniwersytecie mówi dobrze, kurs polskiego), 
pomoc psychologiczna, konsultacja prawna, wejście na rynek pracy.” 
 

Wiadomość e-mailowa z informacją i treścią listu została rozesłana członkom 
Rady po zakończeniu posiedzenia. 

Głosowanie w sprawie zatwierdzenia treści listu trwało od godz. 16:00 dnia 
19 listopada 2021 r. do godz. 23:59 dnia 22 listopada 2021 r. 
 

W głosowaniu w sprawie akceptacji treści listu dotyczącego wspierania 
uchodźców, skierowanego do JMR prof. Alojzego Nowaka, uzyskano następujący 
wynik:  

Uprawnieni do 
głosowania 

Oddane głosy Za Przeciw 
Wstrzymujące 

się 

37 24 24 0 0 

 
 
Mgr Piotr Drygas odniósł się do wypowiedzi prof. Grażyny Romańczuk-

Woronieckiej dotyczącej szkół doktorskich. Stwierdził, że ważne byłoby zabranie głosu 
przez samych doktorantów poprzez ich promotorów. Jeżeli głosy mają spływać od 
członków RND NS, w tym przypadku wszyscy członkowie Rady, którzy są w tym 
momencie opiekunami doktorantów będą dobrym informatorem w tej sprawie.  
Nawiązał do rekomendacji, które zostały sformułowane przez doktorantów po 
przeprowadzonych wcześniej badaniach, podczas których była mowa zarówno 
o konferencji interdyscyplinarnej jak również o większości problemów poruszonych 
przez prof. Grażynę Romańczuk-Woroniecką. Mgr Piotr Drygas stwierdził, że 
korzystne byłoby połączenie tego, co było najlepsze w poprzednim systemie, jak 
doktoranci byli dotychczas kształtowani przez środowisko naukowe z tym, co oferuje 
nowy system, co ewentualnie wprowadzić nowego, innowacyjnego, co mogłoby 
jeszcze dodatkowo wyjść naprzeciw potrzebom doktorantów. Zaapelował, aby zbierać 
głosy doktorantów od promotorów, a jeśli promotorzy nie są członkami RND NS to 
zachęcać tych promotorów, żeby przesłali członkom Rady swoje opinie. Wyraził 
zdanie, że zbieranie informacji w ten sposób będzie najpełniejsze. 
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Przewodnicząca wyraziła rozczarowanie, że rekomendacje, które sformułowali 
sami doktoranci, zebrane przez studentów, nie zostały wcielone w życie. Doktoranci 
narzekali na program, wskazując, że jest on przeładowany i przypadkowy. Postulowali, 
aby program i zajęcia wypracowywać wspólnie w dialogu z doktorantami i 
promotorami, ponieważ promotorzy wiedzą najlepiej co doktorantom jest najbardziej 
potrzebne. Przewodnicząca dodała, że podczas ewaluacji przeprowadzane wywiady z 
pracownikami naukowymi na wydziałach wykazały, że oni zgłaszając zajęcia do Szkoły 
Doktorskiej nie wiedzą według jakiej idei mają to robić. Warto byłoby sprawić, żeby 
Szkoły Doktorskie uwzględniały wszystkie głosy, wprowadzić pewne poprawki i zrobić 
coś najlepszego w połączeniu obu systemów. 

 
Przewodnicząca nawiązała również do swojego udziału w zespole 

kwalifikacyjnym do Szkół Doktorskich. Na Senacie UW zgłoszony został postulat, żeby 
zmienić terminy rekrutacji do Szkół Doktorskich, ponieważ rekrutacja, która 
rozpoczyna się w lipcu i kończy w drugiej połowie sierpnia uniemożliwia wykorzystanie 
urlopu. Nic się jednak w tej sprawie nie wydarzyło do tej pory, a z racji późnego już 
okresu, prawdopodobnie nie ma już możliwości dokonania tych zmian na przyszły rok. 

Przewodnicząca poparła głos wyrażony przez mgr. Piotra Drygasa, żeby 
zaktywizować doktorantów, promotorów i zgłosić rekomendacje, postulaty do Rady 
Szkoły Doktorskiej.  
 

Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka za pomocą czatu potwierdziła, że jest 
już za późno, aby zmienić terminy rekrutacji do Szkół Doktorskich na przyszły rok. 

 
Mgr Piotr Drygas na czacie napisał, że zwróci się do swoich koleżanek 

i kolegów, żeby ich zaktywizować. 
 

Prof. Jolanta Arcimowicz wyraziła zdanie, że byłoby dobrze gdyby raport 
ewaluacji Szkół Doktorskich UW został upowszechniony. Kolejną sprawą, którą 
poruszyła prof. Jolanta Arcimowicz były pojawiające się często pytania od doktorantów 
„starego trybu”, o to, czy termin zakończenia doktoratów, przypadający na koniec 
grudnia 2022 r. będzie przedłużony jeszcze o rok i czy będą wydłużone studia 
doktoranckie starego trybu. Takie pismo zostało skierowane do Ministra 
z uzasadnieniem dlaczego doktoraty i studia powinny być wydłużone, natomiast nie 
ma żadnej informacji w tej sprawie i nie wiadomo jaką wiedzą można dzielić się 
z doktorantami.  
 

Prof. Grażyna Romańczuk-Woroniecka poinformowała, że w kwestii 
konsultowania programu kształcenia w Szkołach Doktorskich zwróciła się również 
do promotorów na Wydziałach. Odnośnie raportu ewaluacji Szkół Doktorskich UW 
poinformowała, że dnia 7 grudnia odbędzie się pierwsza dyskusja o programie 
kształcenia. Po raz pierwszy będzie miała okazję wystąpić z tym raportem, jako bardzo 
ważnym materiałem. Zaznaczyła, że im więcej otrzyma uwag, tym będzie miała 
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mocniejszą pozycję przetargową, im więcej będzie mogła wnieść potencjału tym 
większa szansa, że zostanie członkiem powoływanej w dniu 7 grudnia komisji.  

Mgr Magdalena Stelmach na czacie napisała, że w Ministerstwie są plany 
przedłużenia terminu nadawania stopni w starym trybie do 31 grudnia 2023 r.  
 

Prof. Sławomir Mandes poinformował, że Samorząd Doktorantów UW zwrócił 
się z pismem do Ministerstwa o przedłużenie terminu nadawania stopni w starym 
trybie, jednakże teraz wszyscy czekamy na decyzję Ministra. Jeśli decyzja będzie 
negatywna, to w przyszłym roku będziemy zobowiązani do zamykania przewodów 
doktorskich. Poinformował, że dwa lata temu odbyło się spotkanie z Rektorem, 
na którym ta kwestia była poruszana. Rektor wyraził optymistyczny pogląd, że 
zamknięcie przewodów doktorskich nie zamyka drogi do ponownego ich otworzenia w 
przyszłości. Taka możliwość będzie wyjściem z problemu dla osób, które nie wyrobią 
się w tym terminie z obroną doktoratu. Natomiast przedłużanie studiów doktoranckich 
nie wydaje się, żeby było konieczne, bo obecnie trwa czwarty ostatni rok a ewentualne 
przedłużenie studiów nie będzie kłopotliwe. Ze strony doktorantów nie ma w tej sprawie 
sygnału niepokoju, jedynie w kwestii wyrobienia się z obroną doktoratu w przypadku 
osób, które otworzyły przewód doktorski przed końcem kwietnia 2019 r. 
 

Przewodnicząca zachęciła do e-mailowego kontaktowania się w kwestii 
konsultowania programu kształcenia w Szkołach Doktorskich. Wyraziła zdanie, że 
trzeba nadać tej bardzo ważnej sprawie konkretny bieg, podzielić się zadaniami itp. 
 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś jeszcze chciałby zgłosić wolny wniosek lub 
zabrać głos w jakiejś sprawie. Nikt nie zgłosił więcej żadnego komentarza. 
 

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie RND Nauki Socjologiczne, dziękując 
wszystkim członkom Rady za udział w posiedzeniu. 
 
 
Protokołowała: Magdalena Stelmach 
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